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Kdo jsme



Řekli o nás
Pavel Dvořák (MPO) na Digimedia 2017:
„ČASO vznikla v srpnu 2016 s jasným úmyslem parazitovat na procesu přechodu na 
DVB-T2.“

Pavel Hanuš (ČT) pro www.televizniweb.cz 13.2.2018:
„…pokud mají šanci někde něco urvat, tak se o to pokusí…“

Informace o DVB-T2 a postupu digitalizace ČT (projednáno Radou ČT 21.11.2018)
„Cílem asociace je využít uvolnění pásma 700 MHz k omezení či přímo likvidaci 
terestrického volně dostupného vysílání.“

Zpráva o stavu realizace Strategie rozvoje zemského digitálního televizního vysílání za 
rok 2018:
„Přístup ČASO…je…založený na řadě lživých, klamavých nebo nepřesných tvrzení.“

http://www.televizniweb.cz/


Aktivity ČASO v souvislosti s uvolněním 
pásma 700 MHz a zaváděním vysílací 
technologie DVB-T2/HEVC v DTT(1)

(1) Pozemní televizní vysílání



Veřejná podpora

Komu ano ☺
Privátní operátoři DTT sítí

Skupina České radiokomunikace („CRA“)
Digital Broadcasting

Veřejnoprávní ČT

Na koho se zapomnělo 
Domácnosti (celkové náklady 5(!) mld Kč(1))
Komerční vysílatelé
(1) MPO



Veřejná podpora (aktuality po 28.11.2018)

(1) MPO; (2) ČASO, MPO nikdy nevyčíslilo; (3) MPO nepovažuje za veřejnou podporu privátních DTT operátorů; (4) zdroj: 
náměstek ministra Petr Očko na konferenci Digimedia 2019

Forma Objem (Kč) Aktuální stav

Proplácení 
nákladů

1 mld(1) Žádosti podané na ČTÚ
ČTÚ čeká na EK

Frekvence zdarma 
do roku 2030

min. 11 
mld(2)

Žádosti již podané a
ČTÚ připouští, že na rozhodnutí 
EK nepočká! 
(= porušení SFEU ze strany ČR)

Informační 
kampaň

350 mil(1)(3) MPO otočilo o 180° a říká, že 
bude technologicky neutrální(4)



Pozice ČASO ohledně veřejné podpory

Příjemce Forma ČASO

ČT Proplácení nákladů

Privátní 
DTT 
operátoři

Proplácení nákladů na přeladění

Proplácení jiných nákladů, zejména přechodové sítě

Prodloužení frekvenčních přídělů zdarma do roku 
2030

Státní kampaň na propagaci DVB-T2 (namísto 
technologicky neutrální informační kampaně)



Všechna 3 dosavadní rozhodnutí EK ohledně 
veřejné podpory dávají ČASO zapravdu

Rozhodnutí EK: 

• Francie (zn. SA.42680 z roku 2016), 

• Německo (zn. SA.47258 z konce minulého roku), a 

• Španělsko (zn. SA.51079 z dubna tohoto roku);

analyzována v sérii článků na Lupa/Digizone:

https://www.lupa.cz/clanky/spanelska-podpora-k-uvolneni-

pasma-700-mhz-je-dalsi-spatnou-zpravou-pro-cr/

https://www.lupa.cz/clanky/spanelska-podpora-k-uvolneni-pasma-700-mhz-je-dalsi-spatnou-zpravou-pro-cr/


„Sobotka v buldozeru“ nebyl předvolební 
kampaní ČASO
Co mj. konstatoval KS v Brně:

„[účelem dané právní úpravy a podstaty právem chráněného 
zájmu] rozhodně není cenzura a znemožnění jakékoliv kritiky 
veřejných činitelů během funkčního (a zároveň volebního) 
období…“

„Přijetím opačného výkladu by nastala absurdní situace, neboť by 
byla v rozhodné době v podstatě znemožněna jakákoliv forma 
mediální kritiky osob zastávajících veřejné funkce a rozhodujících 
o zásadních otázkách fungování státu a společnosti...“

„…postup žalovaného [byl] při interpretaci a hodnocení obsahu 
daného inzerátu selektivní a do jisté míry účelový.“



Klamání spotřebitelů a odborné 
veřejnosti v souvislosti s koncem 
vysílání v DVB-T a zaváděním DVB-
T2/HEVC v ČR



Označení „qHD“ odváté ČASem? 
Bude druhý pokus s „QHD“?



Oproti pay-TV 
službám, kde je HD 

standard, bude 
nabídka v DVB-T2 

řádově menší.

Skvělé! Prosím o 
okamžitou aktivaci! 
Taktéž zdarma, že?

Stát na něj divákům, a 
to ani těm 

nízkopříjmovým, 
nepřispěje. Proč to ve 

Španělsku a Francii 
jde?

Termín „qHD“ je 
názorná ukázka 

nekalé obchodní 
praktiky

Jiné nepravdy a polopravdy vesele bují dál

Zdroj: tisková konference ČRa 24.4.2019
Může být předčasné. 

Počkejme na finální DVB-
T2 sítě



Vyvracení mýtů v podání ČRa generuje nové 
mýty

ČASO ale řeklo toto:

„Na konferenci Digimedia
2018 zástupci NOVA a 
Prima na dotaz, zda budou 
v DVB-T2 vysílat HD verze 
svých kanálů bezplatně a 
nekódovaně, odpověděli: 
„Ne““
„NOVA i Prima jasně 
deklarují, že pokud budou 
jejich stanice v DVB-T2 
vysílány v HD, bude to v 
rámci kódované a placené 
služby“Zdroj: tisková konference ČRa 24.4.2019, workshop ČASO 28.11.2018



Co jsme se vlastně na konci dubna dozvěděli? 

• Je placené DVB-T2 
na spadnutí?

• Bude Prima první, 
kdo zakóduje v 
DVB-T2 své 
programy? 

• Budou další 
komerční televize 
následovat?

• Nezůstane zadarmo 
nakonec jen ČT?

ČRa:
„programy 
Primy budou 
v DVB-T2 v 
HD“

Prima:
„naše programy 
v DVB-T2 budou 
v HD jen za 
poplatek“



Zájem M7 Group o DTT frekvence



• 11/2017 – M7 Group spouští v Belgii DTT platformu Antenne TV

• 8/2018 – M7 žádá MPO o podmínky pro vstup do terestrického vysílání v 
ČR, MPO odkazuje M7 na ČTÚ

• 10/2018 – v žádosti na ČTÚ vyjadřuje M7 zájem o terestrické frekvence v 
rozsahu nejméně dvou multiplexů, jakmile stávající příděly expirují. ČTÚ 
odpovídá, že je vázán Tech. plánem přechodu, který počítá s prodloužením 
přídělů stávajícím držitelům, až po dokončení přechodu na DVB-T2 se bude 
zabývat dalšími žádostmi

• 5/2019 – M7 odpovídá ČTÚ a projevuje zájem o frekvence Muxu 2 po jejich 
expiraci v 5/2021 (za předpokladu, že EK neschválí bezplatné prodloužení 
stávajícímu držiteli)

Hlavní události



Děkujeme za pozornost

Kontakt

Patrik Brom
Člen představenstva
brom@caso.tv
607 771 030

mailto:brom@caso.tv
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